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VLKANEČ PŘIBYSLAVICE KOZOHLODY

ZPRÁVY  Z  OBCE

Zasedání zastupitelstva obce se konají každou druhou středu v měsíci od 18:00 hodin, střídavě  
ve všech třech obcích.

Rozpis srpen - říjen 2015:

• 12. 8. 2015 – Vlkaneč, obecní úřad
• 9. 9. 2015 – Kozohlody, sál Obecního domu

• 14. 10. 2015 – Přibyslavice, sál místního pohostinství 

OPRAVA ŠKOLY
V únoru letošního roku bylo zadáno vypracování projektu „Snížení energetické náročnosti budovy  
základní školy Vlkaneč“, jedná se o zateplení budovy, výměnu oken a instalaci nového ústředního  
vytápění vč. tepelného čerpadla. Kompletní projektové a inženýrské práce byly na základě výběrového 
řízení zadány stavební kanceláři KMZ za 196.500,- Kč bez DPH. Následně obec dne 19. 3. 2015 požá-
dala o státní dotaci ze Státního fondu životního prostředí a 26.5.2015 nám byla dotace přidělena. 
Předpokládané náklady stavby dle projektu jsou 3.534.379,- Kč bez DPH, z toho uznatelné náklady, 
které mohou být hrazeny z dotačního titulu činí 2.272.878,- Kč, do uznatelných nákladů se řadí i výdaje 
za projekt. 
22. 6. 2015 bylo vyhodnoceno výběrové řízení na zhotovitele stavby a ZO na mimořádné schůzi odsou-
hlasilo zadání stavby firmě ATOS s.r.o. Výběrového řízení se zúčastnilo 6 firem, rozhodujícím hlediskem 
pro výběr zhotovitele zakázky byla nejnižší cena.

V průběhu prázdnin proběhne většina stavebních prací, aby na začátku nového školního roku nebyl  
nijak ovlivněn provoz školy.

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

1. ATOS spol. s.r.o. 2 750 745,- Kč bez DPH

2. Vanderlaan, s.r.o. 3 238 937,- Kč bez DPH

3. Mydlochova stavební, s.r.o. 3 447 716,- Kč bez DPH

4. AP stav-interier a.s. 3 889 137,- Kč bez DPH

5. KHM stavitelství, spol. s.r.o. 3 948 677,- Kč bez DPH

6. UNIKOM a.s. 4 225 062,- Kč bez DPH
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USNESENÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE
(Kompletní zápisy ze zastupitelstev jsou k dispozici buď na obecním úřadu nebo na internetových stránkách obce).

Zápis z 5. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 8. 4. 2015 v Přibyslavicích
Přítomní zastupitelé: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Pavlas Václav, Semrádová Bohumila, Špalek 
Vincent, Volenec Jiří, Zelená Marie
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef
Přítomní občané: 8

Zastupitelstvo obce ukládá:
l Uzavřít SoD s firmou  OKNO STYL na provedení akce „Výměna oken obecních budov“. 
l Vyžádat si cenovou nabídku na provedení venkovních parapetů. 
l Poskytnout finanční příspěvek ve výši 500,- Kč MS Diana na pořádání zkoušek psů.
l Uzavřít smlouvu s MS Diana Vlkaneč na pronájem části dvora OÚ za symbolickou 1,- Kč/ročně a 100 zdarma  odpracovaných 

brigádnických hodin ročně ve prospěch obce.
l Informovat LD Chraňbož o souhlasném stanovisku ZO s novostavbou sídla společnosti a s plánem těžby pro rok 2015  

- optimální těžba 8000 m3/rok.
l Uzavřít smlouvu na koupi části pozemku p.č. 32/9 v k.ú. Přibyslavice (19 m2), za cenu cenu 120,- Kč/m2 od paní K.
l Informovat členy SDH Kozohlody o možnosti placené brigády. 
l Reklamovat propouštějící hráz rybníku v Přibyslavicích.

Zápis ze 6. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 13. 5. 2015 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Pavlas Václav, Semrádová Bohumila, Špalek 
Vincent, Volenec Jiří, Zelená Marie
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Špalek Vincent, Novák Oldřich
Přítomní občané: 4

Zastupitelstvo obce ukládá:
l Informovat o výsledku jednání o reklamaci propouštějící hráze rybníku v Přibyslavicích s firmou Novotný.
l Uzavřít SoD s firmou  OKNO STYL na provedení výměny venkovních parapetů.
l Proplacení části nákladů na pořádání akce „Pálení čarodějnic“ ve výši 500,- Kč, na základě předložených dokladů od TJ Sokol Vlkaneč.
l Změna - Uzavřít smlouvu s MS Diana Vlkaneč o pronájmu části dvora OÚ za symbolickou 1,- Kč/ročně občasnou výpomoc členů  
 MS ve prospěch obce a údržbu dvora. 
l Proplacení části nákladů ve výši 500,- Kč, na pořádání soutěže v požárním sportu, na základě předložených dokladů od 8. okrsku SDH.
l Uzavřít s paní S.P. smlouvu o koupi stavební parcely p.č. 1158/10 (za tratí ČD) za obvyklou cenu 200,- Kč/m2. 

Zápis ze 7. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 10.6. 2015 v Kozohlodech
Přítomní zastupitelé: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Pavlas Václav, Semrádová Bohumila, Špalek 
Vincent, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: Volenec Jiří
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Zelená Marie, Pavlas Václav
Přítomní občané: 6

Zastupitelstvo obce ukládá:
l Uzavřít SoD na opravu asfaltové komunikace u Kocandy s firmou Silnice Čáslav a.s., cena díla bude 96.899,- Kč vč.DPH.
l Uzavřít dodatky se svozovou firmou AVE ke smlouvám č.S/100183/05324146/002/2006 a č. S/100183/05324146/001/2006.
l Proplacení části nákladů ve výši 500,- Kč MS Diana na pořádání dětského dne, na základě předložených dokladů od MS Diana.
l Informovat veřejným rozhlasem o uzavření pošty ve Vlkanči ve dnech 29. 6. - 10. 7. 2015. 
l Vyřízení stavebního povolení na přístřešek u OD. 
l Dopravení dvou popelnic na bioodpad pro potřeby OD a provedení postřiku proti plevelu v prostoru mezi veřejnou komunikací  
 a budovou OD v Kozohlodech.
l Zakoupení kropítek na hřbitovy. 
l Přípravu smlouvy na pronájem dvora u OD spolkem SDH Kozohlody. 
l Příprava obecně závazné vyhlášky, která bude řešit zákaz podomního prodeje. 

Zápis z 8. schůze mimořádného zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 22. 6. 2015 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef , Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Pavlas Václav, Semrádová Bohumila, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: Volenec Jiří, Špalek Vincent
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Kořínek Bohuslav, Klaus Josef 
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
l Uzavřít SoD na provedení investiční akce „Zateplení ZŠ Vlkaneč“ firmě ATOS spol. s.r.o.

Bohumila Semrádová, Kozohlody
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SBOR PRO  OBČANSKÉ  ZÁLEŽ ITOST I
Milí občané,
v uplynulých třech měsících jsme písemně blahopřáli p. Krato-
chvílové I., p. Šupíkovi J., p. Janáčkovi Z., p. Pavlasové L., p. 
Tiché L., p. Němcovi M., p. Kořínkové J., p. Bubelovi J., p. Bu-
belové T..

Osobně jsme popřáli p. Klemanu R., p. Lebedovi J., p. Hazukovi 
J., p. Pacholíkové Z., p. Poklopové B., p. Šimerkovi J..

Přejeme všem oslavencům pevné zdraví a životní pohodu.

V dubnu jsme přivítali mezi občánky naší obce Havlínovou Nelu, 
Komárka Jana, Zadinovou Elišku, Fílovou Natálii, Štěpánkovou 
Kateřinu, Rajdla Jáchyma Josefa, Kociánovou Anetu.

Všem dětem i jejich rodičům přejeme hodně štěstí, zdraví  
a radosti.

Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč

zleva Eliška Zadinová, Honzík Komárek, Nelinka Havlínová

zleva Kateřinka Štěpánková, Natálka Fílová 

Naši oslavenci:

Vítání obcánku:

Hazuka Josef 
70 let

Pacholíková Zdenka
70 let

Kleman Rudolf 
70 let

Poklopová Božena 
75 let

Lebeda Josef 
70 let

Šimerka Josef  
85 let

zleva Jáchym Josef Rajdl, Anetka Kociánová
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S blížícím se koncem školního roku jsou v naší škole již tradiční 
akce, na které nyní již jen vzpomínáme.

Duben
Dne 1. 4. jsme jeli do Čáslavi na film ,,Bella a Sebastian“. Film 
o přátelství malého chlapce a velkého psa v době 2. světové 
války nás všechny dojal a moc se nám líbil.
V úterý 28. 4. přijeli k dětem na besedu ochránci zvířat z obory 
v Žlebech. Povídali si s dětmi, jak chránit zvířata ve volné přírodě 
a jak se zachovat, když najdeme poraněné zvíře. Přivezli s sebou 
některá zvířata a řekli nám o nich zajímavé informace. Děti  
si pohladily ježka, hada, krysu, ale i švába. 
Ve čtvrtek 30. 4. se konal školní projekt „Slet čarodějnic“.  
V dopoledních hodinách čarodějnická redakce vydala již 7. číslo 
„Čarodějného kotlíku“, do kterého všechny čarodějnice přispěly 
svou veselou kouzelnou stránkou pod svým čarodějnickým jmé-
nem. Dočetli jsme se mnoho zajímavého ze života čarodějnic, 
např. menu v hotelu pro čarodějky, recepty na kouzelné lektvary, 
předpovědi počasí, inzeráty, televizní čarodějný program a křížov-
ky, vše nás velmi pobavilo. V 10 hod jsme se sešli za školou  
i s malými čarodějnicemi z MŠ. Velké čarodějky předvedly svůj  
rej na košťatech, diváci si pak mohli přečíst jejich časopis  
a všichni společně si uvařili lektvary a pronesli tajemná zaříkáva-
dla. Následoval oblet Vlkanče za zvuků čarovřískání.

Květen
V pondělí 22. 6. jsme se fotili se svými kamarády, abychom  
si jednou po letech na všechny vzpomněli.

Červen
V úterý 9. 6. jsme jeli do  Čáslavi na divadelní představení ,,Prin-
cezna se zlatou hvězdou na čele“, pohádka se všem moc líbila. 
Do MŠ ten den zavítalo divadélko Kůzle se svým programem  
pro malé diváky. Děti se nejen poučily, ale zazpívaly si nové  
písničky, které je provázely celým představením.
V neděli 21. 6. jsme uspořádali „školní akademii“ pro rodiče  
a veřejnost. Děti z MŠ i ZŠ vystoupily s programem, ve kterém  
se střídaly básně, tance a písně. Naše vystoupení bylo určené 
všem, kteří chtěli vidět, co jsme se za školní rok naučili. Na závěr 
děti zdramatizovaly píseň Rumcajsi, Rumcajsi… a rozloučily  
se se školním rokem zvesela. Poděkování patří  hlavně dětem, 
ale samozřejmě i všem, kteří se na programu podíleli.
V úterý 23. 6. se v MŠ konala „Zahradní slavnost“ spojená  
se šerpováním budoucích prvňáčků. Počasí nás zklamalo,  
a proto se rozloučení konalo uvnitř MŠ, slavnostní náladu  
si nikdo nenechal zkazit a všichni budou dlouho na tuto krásnou 
událost vzpomínat.
Předposlední týden školního roku patří již po mnoho let školnímu 
projektu „Spaní ve škole“. Letošní se konal  od 18. – 19. 6.  
za účasti 21 žáka.

Začínali jsme ve čtvrtek ráno výletem do Světlé nad Sázavou, 
kde jsme navštívili zámek a zámeckou zahradu. Nejprve nás  
průvodkyně seznámila s pověstmi řeky Sázavy a s jejími strašidly 
v zámeckém sklepení, kde nechybělo ani peklo. Potom si děti 
prohlédly výstavu starých hraček - panenek, autíček, stavebnic  
a modelů papírových hradů a zámků.
Odpoledne po návratu do školy jsme se rozdělili do 4 družstev 
pod vedením žáků ze 4. roč. Každé si vyrobilo svou vlastní vlajku 
a vymyslelo bojový pokřik. Pak družstva plnila netradiční spor-
tovní disciplíny. Večer jsme lovili „bobříka odvahy“. Strašidel-
nou stezku pro nás připravili starší kamarádi ze 7. roč. (Míra  
a Lukáš Altmannovi, Kristýna Jonášová a Monika Holubová - pa-
tří jim velký dík.) Setkali jsme se s různými strašidly na cestě 
plné světýlek a roztodivných zvuků. Svým podpisem však všichni 
dokázali, že se nebáli a obdrželi kamínek odvahy. 
V pátek po rozcvičce nás čekal turnaj ve vybíjené a po obědě 
diskotéka. Na závěr byly rozdány diplomy. 
Nebylo vítězů ani poražených, zvítězilo kamarádství a hezké 
vzpomínky na společně prožité dny ve škole.
Z důvodů rekonstrukce budov ZŠ i MŠ vyhlásila ředitelka školy  
ve dnech 29. a 30. 6. 2015 ředitelské volno. Během prázdnin  
se v MŠ provede oprava omítek v ložnici, v ZŠ se budou měnit 
okna a topení, celá budova se bude zateplovat.
Školní rok 2014/2015 byl slavnostně ukončen v pátek 26. 6. 
2015 a všichni obdrželi svá vysvědčení. Rozloučili jsme se  
s Jirkou Wasserbauerem jedním žákem 5. roč. s přáním mnoha 
úspěchů v ZŠ v Golčově Jeníkově. 
Krásné letní měsíce plné sluníčka a nevšedních zážitků přeji 
nejen dětem, ale i všem dospělým.

Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč

 Q Vysvědčení je tu – hurá na prázdniny!!!

ZŠ  a  MŠ VLKANEČ

SDH PŘIBYSLAVICE
Pouť 
Pouť v Přibyslavicích tento rok byla 30. května. Je pravda, že se 
nedrží již tradiční poutě, kdy se scházely celé rodiny a je to jistě 
škoda. 
Hasiči, ale i někteří  ostatní občané, se sešli u místní hospody 
a opékali maso. Tato akce se zdařila.

Brigáda
Hasiči dokončili úklid bývalé kovárny. Vyřezalo se železo ze zdi, 
vyklidilo dřevo a srovnala se podlaha. Železo bude dáno do šrotu 
a peníze se použijí na akce SDH.

Marcela Němcová, Přibyslavice

ČINNOST  MÍSTNÍCH  SPOLKŮ
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SDH VLKANEČ
Okrsková soutěž v požárním útoku
6. června jsme se na hřišti sešli u příležitosti konání okrskové 
soutěže v požárním útoku. SDH Vlkaneč sestavilo 3 družstva. 
Přivítali jsme také 1 družstvo žen a 2 družstva mužů z Kozohlod. 
Soutěže se zúčastnila i mužstva z Šebestěnic, Dobrovítova,  
Zbýšova a Damírova.
Všichni účastníci soutěže bojovali s velkým nasazením. Štěstí  
bohužel nepřálo našemu nejmladšímu mužstvu, ale kluci bojova-
li a požární útok dokončili. Naopak našemu věkově nejstaršímu 
mužstvu se útok povedl a zaslouženě vyhráli pohár. Po soutěži 
následovalo občerstvení a oslavy trvaly do pozdních večerních 
hodin.

Soutěž v Leštině u Světlé 
11. července se naše družstvo také zúčastnilo soutěže v Leštině 
a umístilo se na hezkém 5. místě.

Plánované akce
Koncem července SDH Vlkaneč bude pořádat tradiční pouťovou 
zábavu. 
Těšíme se na shledání při dalších akcích pořádaných SDH Vlka-
neč. Přeji krásné léto a příjemně strávenou dovolenou.

Michaela Časarová, Vlkaneč

Výsledné pořadí a časy:

Ženy  Kozohlody  35,9 s
Muži 1. Vlkaneč C 35,9 s
 2. Vlkaneč B 38,1 s
 3. Kozohlody A 39,5 s
 4. Kozohlody B 39,6 s
 5. Zbýšov 41,1 s
 6. Dobrovítov 51,1 s
 7. Šebestěnice 54,3 s
 8. Vlkaneč A 60,4 s
 9. Damírov 61,3 s

SDH KOZOHLODY
Výlov Polního rybníka
V polovině dubna jsme provedli výlov Polního rybníka. Vylovené 
ryby jsme vytřídili,malé vrátili zpět a větší jsme přemístili do Ná-
vesního rybníka.

Pálení čarodějnic
Na 30. dubna členové našeho sboru připravili pro místní děti 
tradiční pálení čarodějnic, které se uskutečnilo na hrázi Návesní-
ho rybníka.

Okrsková soutěž v požárním útoku
V měsících květnu jsme se věnovali přípravě družstev na okrsko-
vou soutěž v požárním útoku, která se uskutečnila v sobotu.  
6.června 2015 na hřišti ve Vlkanči. Náš sbor zastupovala 2 druž-
stva mužů a 1 družstvo žen. Naše soutěžní družstva mužů  
obsadila třetí a čtvrté místo za družstvy Vlkanče. Naše družstvo 
žen bylo v soutěži opět bez konkurence. Po soutěži se uskuteč-
nilo posezení s občerstvením a s vyhodnocením účasti.

Mgr. Hana Mazalová Klečáková, Kozohlody

Oprava sálu Obecního domu
V tomto období jsme též pokračovali na opravě sálu Obecního 
domu. Byla zhotovena nová elektroinstalace včetně oprav omítky. 
Stěny sálu byly nově naštukovány. Podařilo se nám též provést  
obložení celého sálu dřevěnými palubkami včetně prvního nátěru.

Plánované akce
Dokončení úpravy sálu u Obecního domu
5. 9. 2015 - Okrsková soutěž „Babí léto s hasiči“  
17. 10. 2015 - Posvícenská taneční zábava, hraje Universum

 Q Soutěžní týmy SDH Kozohlody 

 Q Vítězné družstvo mužů SDH Vlkaneč

TJ – SOKOL VLKANEČ
Nejkrásnější období v roce a pro děti dlouho očekávané prázdniny 
jsou tu. Přejeme všem, aby si toto období náležitě užili.  

Fotbalové aktuality
Výkonný výbor TJ Sokol Vlkaneč děkuje panu Janu Burianovi st.  

za práci trenéra našeho fotbalového týmu. Svoji činnost ukončil  
a odstoupil při posledním zápase sezóny.
Výsledky utkání posledních zápasů byly nad očekávání a bylo  
na toto téma již hodně řečeno. Nemá smysl to více rozebírat.  
Ti, kdo mají k vlkaneckému fotbalu nějaký vztah nebo dokonce  
v minulosti hájili jeho čest na hřišti, „zaplakali“.
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V současné době se snažíme vyhledat nového trenéra a také  
bychom chtěli posílit tým o nové hráče. Situace i v některých okol-
ních fotbalových organizacích je napjatá. Příčinou je nedostatek 
hráčů a především chybí  nasazení se tomuto sportu věnovat.    
Tréninky budou před novou sezónou od 31. 7. v 18. hodin.

Sparta x Slávie
5. 6. 2015 proběhl již třetí ročník utkání fanoušků našich největ-
ších fotbalových klubů Sparta x Slávie. Zápas se konal v odpoled-
ních hodinách na místním hřišti. Oba týmy byly velmi dobře nabu-
zeny a za podpory místních fanoušků předváděly skvělé výkony. 
Výsledek skončil nerozhodně a ani penalty nerozhodly. O koneč-
ném vítězi rozhodl los. V tomto roce se, na rozdíl od minulých  
ročníků, akce díky stálému počasí vydařila. Večer se lidé pobavili 
při poslechu Vlkanečských kapel „Naplech“„ a „Rootcracker“. 

Plánované akce
V letošním roce naše organizace zajišťuje občerstvení na dožín-
kách, které se konají 29. 8. 2015.
Během měsíce srpna se uskuteční volejbalový turnaj a střelecká 
soutěž. Datumy těchto akcí upřesníme na plakátech.

Sportovní dění
Během prázdnin se scházíme na malém hřišti každý čtvrtek  
od 19 hod. Příznivci volejbalu přijďte mezi nás. 

Martina Nováková, Vlkaneč

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ  
VLKANEČ
Rady chovatelům
Jak jsme se již minule zmínili, dnes se pokusíme nastínit několik 
důležitých upozornění, na co bychom neměli opomenout a čeho 
se raději vyvarovat při porodu králice. Gravidita trvá 30-33 dní, 
mohou být mírné časové odchylky, ale u většiny králic to platí. 
Králici musíme dopřát klid, dostatek jemného suchého steliva, 
čistotu a dostatek čerstvé studené napájecí vody. V době vlast-
ního porodu by neměla být rušena například volně pobíhajícím 
psem nebo jinými zvířaty. Vlastní porod u králic bývá většinou 
krátký a bezproblémový. Králice po porodu zbaví mláďata blány, 
olíže je a uloží do předem připraveného hnízda. Na včasném 
uložení a zakrytí záleží, protože mláďata mají malou tělesnou 
hmotnost, nejsou osrstěná a velmi rychle prochladnou. Zvýše-
nou pozornost bychom měli věnovat prvničkám. Králice si vybírá-
me vždy od matek, které měly dobře vyvinutý mateřský pud,  
a nebyl s nimi v tomto ohledu problém. Králice po očištění králí-
čat vždy sežere placentu, je to jediný okamžik v jejím životě,  
kdy dokáže něco takového pozřít. Je to prakticky zahlazení stop 
a ochrana před predátory, pozůstatek ve vrozeném chování  
z divoké přírody. Navíc konzumace placenty napomáhá hormo-
nální balanci po porodu a rychlejšímu nástupu kojení. Pakliže 
králice porod zvládne v pořádku, bez komplikací, jde se většinou 
nažrat, napít a odpočívá. Komplikace při porodu bývají spíše  
výjimkou. Protože víme, že plod roste nejrychleji v poslední třeti-
ně gravidity a pakliže shodou okolností je ve vrhu malý počet 

mláďat (normální je 6-8) a čas gravidity se neúměrně prodloužil, 
vzniká nebezpečí těžkého porodu, s nímž se každá samice ne-
musí vyrovnat. Často dochází ke stresové situaci a následně k 
pokousání mláďat nebo dokonce k jejich sežrání. Tato fyziologic-
ká vada se může dědičně přenášet na dcery nebo až na vnučky. 
Králice po odpočinku jde mláďata poprvé nakojit, to už bývají 
oschlá a mají se čile k světu. Po prvním nakrmení je vhodná 
prohlídka vrhu. Provedeme odstranění mrtvých nebo neduživých  
mláďat, vždy bez přítomnosti králice v kotci, tu na nezbytně nut-
nou dobu přemístíme třeba do koše. Po prohlídce a úpravě hníz-
da opět králici vrátíme zpět, jak jsme se již zmínili, dáme do 
kotce něco dobrého, co samici upoutá a nevěnuje se hned hníz-
du. Na mléčnosti králic nejvíce záleží, protože když při prvním 
porodu je starší jednoho roku, její mléčná žláza je větší.
Králice krmí svá mláďata pouze 1x za 24 hodin. Dostatek mléka 
je velice důležitý. Pro tělesný vývoj mláďat je nejdůležitějších  
prvních 7 dnů. Zdravá králice se standardním tělesným rámcem 
vyprodukuje za 24 hodin 200-250 g mléka, které je velice výživ-
né. Obsahuje až 4x více bílkovin a je 4x tučnější než skutečné 
kravské mléko (ne krabicové). Mláďata za 21 dní zdvojnásobí 
svou tělesnou hmotnost. Popisujeme králíky středních plemen, 
protože jsou mezi chovateli nejrozšířenější. Králice intenzivně 
kojí 4-5 týdnů, potom nutí potomstvo, aby začínalo samo přijímat 
potravu. Protože výdej látek je u králice vždy vyšší než příjem 
(můžeme přidávat cokoli), každá dobrá králice během 4 týdnů 
ztrácí 300-500 g své tělesné hmotnosti. 
Příště něco o raném odchovu a odchovu mláďat určených pro 
příští plemenitbu.

Josef Rejnek, Vlkaneč

MS DIANA VLKANEČ
Polabské derby
V sobotu 16. května se v našem sdružení MS DIANA Vlkaneč  
uskutečnila soutěž družstev ohařů z okresů Kutná Hora, Kolín, 
Nymburk a Mladá Boleslav. Z těchto okresů k nám přijelo  
se svými vůdci celkem dvacet psů různých plemen. Za družstvo 
okresu Kutná Hora soutěžila i členka našeho sdružení paní  
Kateřina Tichá, která se  se svou fenou čekého fouska umístila  
v první ceně, ale i to nestačilo na vítězné družstvo okresu  
Mladá Boleslav, které v této soutěži získalo nejvíce bodů. Okres 
Kutná Hora se umístil na čtvrtém místě. Většina našich členů  
se této soutěže také zúčastnila a to jako vedoucí jednotlivých 
skupin nebo při zajišťování občerstvení jak v honitbě, tak v mysli-
vecké klubovně a před hospodou. 

Dětský den
Naše myslivecké sdružení již tradičně pořádalo v měsíci červnu  
dětský den. Letos tento den připadl na 13. června. Sobota začala 
krásným teplým slunečným dopolednem. Děti i jejich rodiče  
se začali scházet v jednu hodinu odpoledne u biokoridoru, kde  
na ně čekala různá vědomostní stanoviště týkající se především 
naší přírody. Dětí se letos sešlo padesát a vše nasvědčovalo tomu, 
že to bude krásné odpoledne. U myslivecké klubovny čekalo na děti 
opékání špekáčků a skákací hrad, na který se asi nejvíce těšily. 
Bohužel se náhle začalo mračit a přihnala se bouřka, takže jen 
málo dětí si užilo připravených radovánek. Odpoledne měli také 
jako předchozí roky zahrát k poslechu a tanci harmonikáři, ale  
již zmíněná bouřka vše pokazila. Kdo ale vydržel, ten se přeci  
jen dočkal a harmonikáři začali hrát, přestože neustávalo pršet. 

Vladimír Burian, Vlkaneč
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PŘÍSPĚVKY  NAŠICH  SPOLUOBČANŮ

Koutek ovocnáře
...aneb co je dobré udělat v sadě pro lepší úrodu

ČERVENEC
Dny jsou dlouhé, 

slunečního svitu je 
nejvíce, denní a noční teploty 

nejvyšší a také na tento měsíc podle dlouho-
dobého průměru připadá nejvíce srážek, ale 
hlavně je čas začínajících prázdnin a dovole-
ných. 
V sadech a našich zahrádkách vrcholí sklizně 
drobného ovoce. Doporučujeme včasnou skli-
zeň rybízu. Po přezrání opadává, to však  
neplatí u červeného a bílého rybízu, ten je  
naopak vhodné nechat mírně přezrát, zvýrazní 
se tím chuť a získá na sladkosti, nehrozí opa-
dávání. Dokončujeme sklizeň chrupek, např. 
Kordia, Vilma a Regina. Začínají dozrávat amr-
helky a sladkovišně, jsou vhodné na výborné 
džemy (jednoduché odpeckovávání, pecku leh-
ce vyjmeme i se stopkou).
Na konci měsíce začínají dozrávat meruňky a 
jelikož na jaře vše zdárně odkvetlo, po delší 
době nabízejí meruňky dobrou úrodu, ale jak 
praví zahradnické pořekadlo: ,,Dokud nemáš 
ovoce v košíku, nekřič, že toho bude mnoho.“ 
Příroda se většinou sama postará, aby bylo 
všeho tak akorát. V sadě kontrolujeme výskyt 
moniliózy a napadené plody odstraňujeme,  
v případě deštivého počasí můžeme pro zá-
chranu úrody použít vhodný fungicid. 

SRPEN
Aniž bychom si to uvědomovali, dny se poma-
lu začínají zkracovat, noci a rána bývají chlad-
nější, počasí je stálejší a prázdniny se nená-

padně přehouply do druhé poloviny. Na 
zahradě nám dozrávají letní jablka, rané hruš-
ně a rané broskvoně. Můžeme si vybrat z ne-
přeberné škály ostružiníků, maliníků a jejich 
druhových kříženců. Zpracované plody na dže-
my a marmelády velice oceníme v zimních mě-
sících. Abychom si zajistili bohatou úrodu i na 
přes rok, po doplození odstraníme staré výho-
ny, aby se keř zbytečně nevysiloval. Nové  
výhony určené pro příští sklizeň lépe vyzrají  
a usadí si látky (asimiláty) vhodné pro tvorbu 
květných pupenů pro příští rok. Pěstujeme zá-
sadně beztrnné ostružiníky a u starších keřů 
ostružiníku ponecháváme maximálně tři výho-
ny určené pro příští rok (ty nejsilnější). U jablo-
ní kontrolujeme výskyt padlí, v případě slabé-
ho napadení odstříháme nemocné letorosty,  
v případě silného napadení použijeme vhodný 
fungicid. U jabloní trpících hořkou pihovitostí 
provádíme pravidelně postřik na list vápníkem 
(nejlépe ve večerních hodinách). Nutno pro-
vést během vegetace alespoň 3-4 ošetření. 
Vybarvení a vývin plodů ovocných dřevin může-
me podpořit přípravkem Wuxal, je to soubor 
stopových prvků a minerálních látek, které  
zároveň přispějí k vyzrání dřeva.

ZÁŘÍ
Prázdniny skončily, slunečního svitu ubývá, 
den se již viditelně zkracuje. Koncem měsíce 
příchod babího léta nostalgicky připomene 
krásu letní přírody, která nás obklopuje. Nic 
nenasvědčuje tomu, že vše co je vidět kolem 
nás, se brzy změní. V tomto měsíci se úročí 

naše celoroční práce a snažení, doba sklizně, 
ukládání zásob na zimu a radost z nových  
dozrávajících odrůd, které nás mnohdy mile 
překvapily. Odrůdy, které během vegetace vy-
žadovaly přílišnou péči a přemíru chemické 
ochrany a nejsou vyloženě naší hlubokou  
srdeční záležitostí, je na čase nahradit novou 
rezistentní odrůdou. Než se pro tento krok roz-
hodneme, je lépe nejdříve ochutnat plod nové 
odrůdy. Každý má jiné nároky a popis v katalo-
zích bývá mnohdy jednostranně ovlivněn. Nut-
no brát v potaz, zda je daná odrůda vhodná do 
našich klimatických podmínek. 
Mnozí mladí lidé dnes postaví domek a po-
zemky jsou tak malé, že o nějaké ovocné  
zahradně nemůže být ani řeč. Jako perspektiv-
ní forma jsou již 15 let šlechtěny odrůdy sloup-
covitého vzrůstu. Odrůdy vštěpované na tyto 
šlechtěné podnože, jsou dnes již všechny rezi-
stentní. Dnes jsou volně k dostání téměř 
všechny ovocné druhy v této formě. Protože 
stromky dosahují výšky do 3 metrů, mají dobrý 
kořenový systém, nevyžadující oporu, lze je sá-
zet ve vzdálenosti 50-80 cm od sebe. Lze  
z nich utvořit stěnu, která nám bude oddělovat 
část užitkové zahrady od obytné, nebo může-
me vytvořit pocit soukromí ze strany od souse-
da. Nenáročnost pěstování se, dle mých  
zkušeností, týká pouze jabloní, u ostatních 
ovocných druhů vyžaduje úpravu v řezu, nikte-
rak složitou, ale je nutné si o pěstování něco 
přečíst, protože neodborný zásah do stěny 
může vést k dlouholeté nápravě škody.

Josef Rejnek, Vlkaneč

Jak už jsme slíbili, zde je prostor pro vaše dotazy a jiné příspěvky, které nám můžete zasílat na e-mail: ou@vlkanec.cz
Pokud nemáte přístup k internetu, můžete v úřední dny podat příspěvek na obecním úřadu nebo u kteréhokoli zastupitele. Jen vás 
prosíme, dotazy formulujte písemně, aby byl zachován přesný záznam Vaší otázky.
Pro tentokrát jsme připravili několik nejčastějších dotazů našich občanů, které zazněly na zastupitelstvech nebo byly položeny přímo 
některým ze zastupitelů.

Nově odbahněný rybník v Přibyslavicích neudrží hladinu vody, jak to bude obec řešit? Bude stavbu reklamovat?
Práce v rámci akce „Odbahnění rybníka v Přibyslavicích na návsi“, které prováděla firma Novotný byly provedeny dle projektu  
a v požadované kvalitě. Únik vody není způsoben netěsností výpustě, ale pravděpodobně netěsností hráze způsobené ondatrami. 
Budou provedeny sondy, abychom lokalizovali místo úniku. Poté budou provedena nápravná opatření. Zatím není možné určit, jaká.

DOTAZY  NA  STAROSTU

RANČ DALU
Předešlé akce
Pálení čarodějnic na ranči proběhlo v příjemné atmosféře,  
během večera vystoupila skupina Starý klády, která i v novém 
složení hrála moc pěkně. Všichni se i přes chladné počasí bavili 
až do ranních hodin. 
Na začátku června se na ranči uskutečnilo trempské setkání. 
Opět k nám zavítala početná skupina trempů, kteří bavili osazen-
stvo celý večer a nechyběly ani výborná hudba a country tance. 

Tradiční XI. Sportovní den s koňmi, který se měl konat 20. června, 
byl přesunut na pozdější termín.

Plánované akce
XI. Sportovní den s koňmi pořádá Ranč Dalu 8. srpna 2015  
ve spolupráci s NBHA Czech Republic. Letošní ročník je opět 
součástí kvalifikace na mistrovství ČR pod NBHA Czech republik. 
Závodit se bude v parkurových i westernových disciplínách,  
nebudou chybět špičkoví jezdci i ze zahraničí. Kromě toho  
bude připraven doprovodný program pro děti i dospělé. Večer 
jako každoročně zahraje skupina Starý klády.
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Byl už schválen nový územní plán obce?
Ano, naše obec má nový digitalizovaný územní plán s platností od 26. 6. 2015 a není omezen délkou trvání. Samozřejmě budou  
v budoucnu možné změny, ale nyní se s nimi nepočítá. Není už to jako dříve, že byl plán na 10 let a pak musel být nový. To už ne-
platí. ÚP je možné si prohlédnout na Obecním úřadu ve Vlkanči.

Nezapomněla obec uklízet přímo v obcích?
Snažíme, ale nestíháme. Opravujeme školu, ložnici ve školce a přesto, že máme na opravy odborníky, všude se snažíme pomoci 
naší silou (veřejných pracovníků), což ale musí být vidět zas někde jinde. Také letos vyžinujeme v lese velké množství porostů  
a to samozřejmě z domova vidět není, ale v lesích zase ano.

starosta Stanislav Pavlas, Vlkaneč

V sobotu 29. srpna 2015 
si Vás dovolujeme pozvat na sedmý ročník 

SLAVNOSTI DOŽÍNEK
Začátek ve 13:00 v kostele sv. Jakuba staršího. 
Pokračování od 14:00 na fotbalovém hrišti.

Těšit se můžete na dožínkové koláče a jiné občerstvení, 
vystoupení malých mažoretek a děvčat z aerobiku, projížď-
ky v kočáře s koňským spřežením, výstavu našich chova-
telů, nebudou chybět různé prodejní stánky a celé odpole-
dne nám k tanci a poslechu bude hrát kapela Věnovanka. 
Večer se bude konat taneční parket, kde zahraje skupina 
TIP.

Srdečně zve obec Vlkaneč!

Obecní úřad oznamuje, že na zahájení školního roku pořádá  
v neděli dne 6. září 2015 rybářské závody pro děti na obecím 
rybníku v Přibyslavicích na návsi.

Předběžný program závodů: 

13,00 - 13,30 hod. sraz účastníků, seznámení s podmínkami  
 soutěže, losování míst, zahájení soutěže

13,30 - 15,30 hod. rybářské závody

15,30 - 16,00 hod. vyhodnocení výsledků závodů, vyhlášení  
 vítěze a ocenění účastníků

Po ukončení závodů bude pro účastníky i diváky připraveno  
občerstvení. 

(Za pořadatele srdečně zve Josef Hazuka)

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY

Redakční rada: Zpravodaj obce Vlkaneč – čtvrtletník obce Vlkaneč, vydává obecní úřad Vlkaneč, tel.: 327 391 106. Redakční 
rada: šéfredaktor Bohumila Semrádová, za SDH Kozohlody Mgr. Hana Mazalová Klečáková ml., za ZŠ, MŠ a SPOZ Vlkaneč  
Mgr. Marcela Formánková, za SDH Přibyslavice Marcela Němcová, za SDH Vlkaneč Michaela Časarová, za TJ Sokol Vlkaneč  
Martina Nováková, za MS Diana Vladimír Burian, za ČSCH Vlkaneč Josef Rejnek.

L I TERÁRNÍ  RUBRIKA

POPRÁZDNINOVÁ DEPRESE
Tak se nějak o letošních vakacích nemůžu dát do pořádku.  
Co jsem už jindy v tomto čase měla hotovo není, stále něco  
hledám, ploužím se po domě a nic mě nebaví. Jsem mrzutá,  
hádavá a panovačná. Chtěla jsem to začít léčit alkoholem, ale 
vidina slepoty mě odradila, a tak si vařím bylinkové čaje, ale ty mi 
moc nezabírají. Alice mi tvrdí, že tak nějak začíná podzimní alergie 
na zimu, ale moc ji nevěřím, ta má se svojí rozevlátou povahou 
vždycky vystaráno. Tak jsem pomalu uklidila domek zdevastovaný 
po měsíčním prázdninovém nájezdu vnoučat. Nikdy bych nevěřila, 
co dva chlapečci a jedna skoro slečna dovedou vnést za zmatky 
do naší jinak poklidné domácnosti. Letos jsem si užila vrchova-
tě. Neustále jsem je sundávala ze stromů a narovnaných prken,  

honila z bazénu a k jídlu, hledala po vsi a kamarádech. Chlácholila 
nejmladšího, když mu zdrhli a nebo ujeli na kolech, rovnala jejich 
hádky a pračky a mezi tím ve volných chvílích prala, vařila, pekla 
pekáče koláčů a buchet a smažila desítky lívanců, amolet a lango-
šů. Když došly zásoby jodu, náplastí, repelentů a opalovacích kré-
mů a my je předali v pořádku a zdravé a beze ztráty kytičky jejich 
odpočatým rodičům, zavřel za nimi muž vrata a ještě je pro sichr 
zamkl. Ale najednou náš domek po jednom rušném prázdninovém 
měsíci podivně ztichl. Nikdo nepotřebuje nalít kakao, přelepit roz-
bité koleno, rozčesat dlouhé vlasy a ani číst pohádku na dobrou 
noc. Je tu ticho. Muž odešel do lesa a já, já mám z toho ticha 
přeci tu depku. Ale ta mě hned přejde, jen co některé z vnoučat 
zase zabuší na vrata.

(Slunečnice)

Srpen
8. 8. – Sportovní den s koňmi – pořádá ranč Dalu 
29. 8. – Slavnost dožínek ve Vlkanči na fotbalovém hřišti - po-
řádá OÚ Vlkaneč, večer letní taneční parket, hraje skupina TIP.

Září
5. 9. - Okrsková soutěž „Babí léto s hasiči“ v Kozohlodech  
na návsi, pořádá SDH Kozohlody. 

6. 9. – Rybářské závody pro děti na obecím rybníku v Přibyslavi-
cích na návsi, pořádá OÚ Vlkaneč.

Říjen
17. 10. – Posvícenská taneční zábava v Kozohlodech v Obecním 
domě, hraje hudba TIP – pořádá SDH Kozohlody

Termíny akcí budou upřesněny na informačních plakátech umís-
těných ve vývěskách a na plakátových plochách a v neposlední 
řadě i na internetových stránkách obce.
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